
PROTOKÓŁ NR 21/12 
POSIEDZENIA KOMISJI ROLNICTWA, GOSPODARKI WODNEJ 

I OCHRONY ŚRODOWISKA 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 

W DNIU 23 KWIETNIA 2012 ROKU 
 

Obrady prowadził Wiceprzewodniczący Komisji – Mieczysław Sas. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji oraz goście – zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Posiedzenia rozpoczęło się o  godz. 13.00. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad, który przedstawia 
się następująco: 
 

1. Informacja o działalności Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych                   
w Rzeszowie na terenie województwa Świętokrzyskiego.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał Sejmiku w sprawach:  
a) zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu finansowego Świętokrzyskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 2011r.  
b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Świętokrzyskiego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 2011r.  
3. Zapoznanie się z projektem planu rzeczowo – finansowego na 2012 rok 

Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach. 
4. Aktualna sytuacja w zakresie scalania gruntów – Działanie 1.7 schemat II Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
5. Sprawy różne.  

 
 

Ad. 1.  
Członkowie Komisji otrzymali Informację o działalności Oddziału Terenowego Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Rzeszowie na terenie województwa Świętokrzyskiego (załącznik 
nr 4 do protokołu).  
 
Dr Zygmunt Sosnowski – Dyrektor Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości 
Rolnych w Rzeszowie zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem.  Poinformował, iż 
od kwietnia obszar działalności Oddziału powiększył się o województwo małopolskie.  
Przedstawił dane dotyczące sprzedaży gruntów na terenie województwa świętokrzyskiego: 
łącznie  przeprowadzono 4320 przetargów,  w których zaoferowano do sprzedaży ponad 2200 
hektarów, z których sprzedano 780. Skuteczność przetargów wyniosła 35%. W dalszej 
kolejności zaprezentował nowe zasady sprzedaży, które będą obowiązywać od 2013: 

- na wszystkie nieruchomości rolne powyżej 1 ha obowiązywać będą przetargi 
ograniczone dla rolników z danej miejscowości, 

- powierzchnia sprzedaży nie może być większa niż średnia krajowa gospodarstwa 
rolnego – 10.33 ha 
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- sprzedaż nieruchomości rolnych z kredytów preferencyjnych będzie możliwa do 
31.12.2013r.  

-  rozłożenie na raty ceny sprzedaży na zasadach: 10 lub 15 lat i oprocentowanie 2% lub 
5,91 % 

- kryteria uznania za rolnika indywidualnego: 5 lat stałego zameldowania, kwalifikacje 
rolnicze, prowadzenie własnego gospodarstwa rolnego, 

- rada konsultacyjna.   
 

 Na zakończenie podkreślił, że  nie będzie już przyjmowania nowych gruntów do zasobów 
Agencji. 
 
Głos w dyskusji zabrali: Mieczysław Sas, Tadeusz Kowalczyk, Mieczysław Gębski, Piotr 
Żołądek, Zygmunt Sosnowski, Wiesław Kuleta, Ryszard Ciźla. Obradujący zadawali 
pytania o kwestie związane z wykupem ziemi przez obcokrajowców, a także o szczegóły 
dotyczące przetargów. Członek Zarządu Piotr Żołądek wyraził zaniepokojenie planowaną 
redukcją zatrudnienia, która może wpłynąć negatywnie na efektywność sprzedaży gruntów. 
Jednocześnie zasugerował Komisji, aby ta wystąpiła do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi z wnioskiem o przesunięcie w czasie reorganizacji oddziałów terenowych ANR 
i pozostawienie ich dotychczasowych struktur terenowych tj. gospodarstw administracyjno – 
handlowych.   
Na zakończenie dyskusji Z-ca Dyrektora Świętokrzyskiego Biura Geodezji – Wiesław 
Kuleta zwrócił się z prośbą o przychylność Agencji w przekazywaniu ziemi na powiększenie 
powierzchni dróg przy scalaniu gruntów.   
 
Komisja przyjęła ww. Informację do akceptującej wiadomości.  
 

Ad.2a i 2b. 
Członkowie Komisji otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu finansowego Świętokrzyskiego 
Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 2011r., 

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Świętokrzyskiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 2011r.  

Ww. projekty uchwał stanowią załączniki do akt XIX sesji Sejmiku 
 
Hubert Żerniak – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego w Modliszewicach przedstawił ww. projekty uchwał.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Mieczysław Sas zapytał, co jest powodem tak niskiego 
dochodu Ośrodka ?  
 
W odpowiedzi Zastępca Dyrektora Hubert Żerniak poinformował, iż wynika to ze 
specyfiki Ośrodka, który jest instytucją non profit. Powodem ograniczonych możliwości 
uzyskiwania dodatkowych dochodów jest brak wpisu ŚODR do KRS, co uniemożliwia mu 
uczestnictwo w konkursach i aplikowanie o środki unijne.     
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał. Opinie                        
Nr 95/12 i 96/12 stanowią załączniki nr  5 – 6 do protokołu. 
 



 
 

-3- 
 
 

Ad.3. 
Członkowie Komisji otrzymali  Plan rzeczowo – finansowy na 2012 rok Świętokrzyskiego 
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach (załącznik nr 7 do protokołu).  
 
Paweł Taborski – Zastępca dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Kielcach zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Głos w dyskusji zabrali: Mieczysław Sas, Paweł Taborski, Ryszard Ciźla, Sławomir 
Neugebauer. Dyskutowano między innymi o potrzebach  finansowych, a także konieczności 
podwyższenia wałów wiślanych oraz wycince drzew w międzywalu. Poruszono również 
kwestię zaniku drobnych urządzeń melioracyjnych oraz trudności z ich  odbudową.   
 
Komisja przyjęła ww.  plan do akceptującej wiadomości.  
 

Ad.4.  
Członkowie Komisji otrzymali Informację o aktualnej sytuacji w zakresie scalania gruntów – 
Działanie 1.7 schemat II Program Rozwoju Obszarów Wiejskich. (załącznik nr 8 do 
protokołu) 
 
Pelagia Wiśniewska – Dyrektor Świętokrzyskiego Biura Geodezji zreferowała temat 
zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Głos w dyskusji zabrali: Wiesław Kuleta, Mieczysław Sas, Ryszard Ciźla, Pelagia 
Wiśniewska, Sławomir Neugebauer. Poruszono kwestie problemów związanych ze 
scalaniem gruntów. W szczególności zwrócono uwagę na kwestie świadomości właścicieli 
gruntów oraz skomplikowane przepisy prawne.  
 
Członkowie Komisji przyjęli ww. informację do akceptującej wiadomości.  
 

Ad.5.  
Spraw różnych nie zgłoszono. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godz. 14.30 
 
 
 
 

Wiceprzewodniczący Komisji 
 
 

Mieczysław Sas 
Protokół sporządzili: 
Marta Solińska-Pela 
 
Michał Wójcik 


